
Zápis z8. veřejného zasedání zastupitelstva Obce Velichovky konaného dne 21.10.2019 

od 19:00 v hospdě u Potůčku Hustířany 

 

Přítomni: Jiří Filip, Josef Karel, Milan Kukal, Jiří Lebedinský, Václav Moník, Monika Novotná, Ing. Dalibor 
Sova, Zdeněk Šedivec, Jana Tulaková, Jana Kubešová, Luděk Kunc, Petra Jelínková, Vladimír Jaroš 
Omluveni: 0 
Hosté: 36– dle prezenční listiny 
 

1. Zahájení, prezence, určení zapisovatele, schválení ověřovatelů zápisu, návrhové komise a 

programu jednání. 

Starosta (dále jen „předsedající“) oznámil, že veřejné zasedání bylo řádně svoláno tak, aby se 

v souladu s § 92, odst. 1 zákona č. 128/2000 Sb. O obcích sešlo minimálně jednou za tři měsíce. 

Z celkového počtu 13 členů zastupitelstva bylo přítomno všech 13 zastupitelů, takže zastupitelstvo 

bylo podle § 92, odst. 3 zákona o obcích schopno usnášet. 

Zapisovatelkou byla určena paní Monika Novotná, jako ověřovatelé zápisu navrženi paní Jana 

Tulaková a p. Zdeněk Šedivec. Za předsedu návrhovékomise pakp. Vladimír Jaroš a členové paní 

Petra Jelínková a pan Jiří Filip. Ověřovatelé zápisu i členové návrhové komis byli hlasováním 

schváleni všemi hlasy, stejně jako následující program.  

1) Zahájení, prezence, určení zapisovatele, ověřovatel zápisu, návrhové komise a programu 

2) Kontrola plnění usnesení ze 7. veřejného zasedání obce  

3) Projednání směny pozemků, ppč. 2056 a 2005 v k.ú. Hustířany 

4) Rozpočtové opatření č. 07-2019 

5) Výběrové řízení VZMR – „Dopravní automobil pro Obec Velichovky“ 

6) Výběrové řízení VZMR – „Obecní traktor“ 

7) Schválení dodatku č.2 k nájemní smlouvě ze dne 28.12.2005 firma CETIN (Česká 

telekomunikační infrastruktura a.s.) 

8) Navýšení cen za odběr kalů z čistírny odpadních vod v Hustířanech – firma AGRO CS 

9) Sloučení příspěvkových organizací: Základní škola, Velichovky, okres Náchod a Mateřská škola, 

Velichovky 

10) Různé informace 

a) Digitalizace v Obci 

b) Soutěž rozkvetlé Velichovky 

c) Ostatní 

11) Diskuze 

12) Zpráva návrhové komise o přijatých usneseních 

13) Závěr 

Tento program byl schválen počtem 13ti hlasů.  

PRO: 13    PROTI: 0     ZDRŽEL SE: 0 

 

2. Kontrola plnění usnesení ze 7. veřejného zasedání zastupitelstva obce 

a) Uzavřít smlouvu o prodeji ppč. 2023 v k.ú. Hustírany (pan J.Z.) – splněno (14.10.2019) 
b) Zveřejnit na úřední desce záměr směny části pozemku ppč. 2056 a části pozemku ppč. 2005 

v k.ú. Hustířany, oba o stejné výměře 10m2 (pan P.M.) – splněno (25.9.2019) 



c) Uzavřít smlouvu s firmou BORTA s.r.o. na akci ,,Vstupní chodník – Lázně Velichovky“ – splněno 

(18.9.2019) 

d) Uzavřít smlouvu s firmou Petr Šeba - REKOM na akci ,,Parkoviště u bytovky č.p. 179, Velichovky“ 

– úkol trvá 

e) Uzavřít smlouvu o uzavření budoucí smlouvy o zřízení věcného břemene s firmou ČEZ Distribuce 

a.s. – splněno (18.9.2019). 

f) Prověřit možnosti řešení podnětů občanů vzešlých z diskuze:  

- Prověřit kvalitu dodávané vody v Obci a provést případnounápravu – probíhá (starosta Obce 

sdělil občanům úkony, které aktuálně probíhají na úpravně vody a které by měli zamezit 

špatné kvalitě vody v Obci, a to zejména: vyčištění provzdušňovací nádrže, vyčištění čerpadel, 

vyčištění vedení potrubí na vodárně, vyčištění filtru, vyčištění akumulačních nádrží, vodojemu 

atd.) 

- Nechat vytyčit vybrané a vytipované obecní cesty na základě pozemkových úprav – probíhá 

(Do konce roku 2019 bude zaslána hromadná žádost na státní pozemkový úřad na vytyčení 

vybraných obecních cest). 

- Prověřit možnost řešení situace v MŠ s Českou školní inspekcí - splněno 
 

3. Projednání směny pozemků, ppč. 2056 a 2005 v k.ú. Hustířany 

Starosta obce seznámil přítomné s tím, že záměr směny pozemku ppč. 2056, majitel: P.M. (díl 

,,B“ zakreslený v příslušném geometrickém plánu č. 227-307/2019) v k.ú. Hustířany vedoucí 

k ppč. 35 ve výměře 10m2 za pozemek ppč. 2005 majitel: Obec Velichovky (díl ,,E“ zakreslený v 

příslušném geometrickém plánu č. 227-307/2019) v k.ú. Hustířany vedoucí k ppč. 35 ve výměře 

10m2 byl řádně vyvěšen po dobu 14 ti dnů na úřední desce a nikdo z občanů nepodal proti 

tomuto záměru směny pozemků žádnou připomínku. Starosta ještě uvedl, že se jedná se o 

fyzické narovnání skutečného stavu, který nebyl zachycen při pozemkových úpravách, oba díly 

leží několik desítek metrů od sebe na stejném poli, a tudíž je i jejich hodnota obdobná. Následně 

navrhl, že na základě této skutečnosti navrhuje směnu pozemků viz. Podrobný popis Výše. Se 

směnou pozemku oba majitelé dotčených pozemků souhlasí a tento úmysl a smlouva na směnu 

těchto pozemků byly následně zastupiteli Obce schváleny. 
 

PRO: 13 zastupitelů   PROTI: 0 zastupitelů   Zdržel se: 0 zastupitel 
 

4. Rozpočtové opatření č. 07/2019 

Starosta obce (předsedající) přítomné podrobně seznámil s návrhem rozpočtového opatření 

č.07/2019. Příjmy celkem: 1.275.000Kč, výdaje celkem: 1.275.000Kč. Podrobný rozpis a členění 

rozpočtového opatření je uvedenv příloze. Zastupitelé byli s tímto rozpočtovým opatřením 

seznámeni a následně ho schválili. 

PRO: 13 zastupitelů   PROTI: 0 zastupitelů   Zdržel se: 0 zastupitel 

5. Výběrové řízení: VZMR – Dopravní automobil pro Obec Velichovky 

Starosta Obce seznámil přítomné občany s úmyslem nákupu dopravního automobilu pro Obec 

Velichovky. Tento automobil bude sloužit jako služební automobil starosty Obce a bude využíván 

především pro účely úpravny vody (přeprava chemikálií ve velikých kanystrech), dále pro 

přepravu PHM do technických služeb (Kanystry s benzínem a naftou). Rovněž bude využíván pro 

potřeby lesního hospodářství v obci a pro činnost místní správy. Dále může být automobil po 

dohodě se starostou využit pro potřeby místních spolků (hasiči, oddíl fotbalu atd.). Zastupitelé 

s tímto návrhem souhlasí a následně schválili výběrové řízení na tento automobil. 

PRO: 12 zastupitelů  PROTI: 0 zastupitelů   Zdržel se: 1 zastupitel (Sova) 



 

6. Výběrové řízení: VZMR – Obecní traktor 

Starosta Obce seznámil přítomné občany s úmyslem nákupu Obecního traktoru. Hlavním 

důvodem je havarijní stav stávajícího obecního traktoru, který již nestačí pokrýt všechny činnosti 

technických služeb v Obci, především pak mulčování stávajících, ale i nových obecních cest, které 

se obec chystá nechat vytyčit. Dále je pak nutné mít zajištěnou techniku na přepravu kontejnerů 

mezi obcemi a rovněž i pro úpravu místní obecní skládky bioodpadu. Zastupitelé s tímto návrhem 

souhlasí a následně schválili výběrové řízení na tento traktor. 

 

PRO: 13 zastupitelů   PROTI: 0 zastupitelů   Zdržel se: 0 zastupitel 

 

 

7. Schválení dodatku č.2 k nájemní smlouvě ze dne 28.12.2005 firma CETIN (Česká 

telekomunikační infrastruktura a.s.) 

Předsedající seznámil občany a zastupitele s návrhem dodatku č. 2 k nájemní smlouvě ze dne 

28.12.2005 firmy CETIN, která má v budově obecního úřadu pronajaty od roku 2005 nebytové 

prostory o velikosti 30m2, které se nacházejí v přízemí Obecního úřadu, za účelem umístění 

telefonní ústředny. Dosavadní nájemné činilo 7.500Kč/rok. Na základě jednání a uzavření nového 

dodatku č. 2 k nájemní smlouvě ze dne 28.12.2005 bylo navrhnuto starostou Obce tento nájem 

navýšit na 15.000Kč/rok. Doba trvání nájmu je pak na dobu určitou, a to do 31.12.2029 a tento 

dodatek nabývá platnosti od 1.1.2020. 

 

PRO: 13 zastupitelů   PROTI: 0 zastupitelů   Zdržel se: 0 zastupitel 

 

8. Navýšení cen za odběr kalů z čistírny odpadních vod v Hustířanech 

Obec obdržela od firmy AGRO CS Říkov oznámení o zvyšujících se nákladech na zpracování 

těchto kalů a návrhu dodatku smlouvy, na jehož základě by se cena za tuto službu od roku 2019 

zvýšila ze stávajících 700Kč/t na 850Kč/t (obec ročně předává ke zpracování cca 35 tun kalů). 

V případě nesouhlasu se zvýšením ceny by byla smlouva obci vypovězena a obec by si musela 

najít nového zpracovatele. Navrhované zvýšení ceny zastupitelé schválili. 

PRO: 13 zastupitelů   PROTI: 0 zastupitelů   Zdržel se: 0 zastupitel 

 

 

9. Sloučení příspěvkových organizací: Základní škola, Velichovky, okres Náchod a Mateřská škola, 

Velichovky 

Pan Starosta informoval občany o záměru sloučit 2 místní příspěvkové organizace, a to Základní 

školu, Velichovky, okres Náchod a Mateřskou školu, Velichovky. Ještě, než došlo na samotné 

hlasování byla otevřena na toto téma diskuze. 

J.Š.: se zeptala na důvody sloučení 

J.L.: Konkrétní důvody zřizovatel uvádět nemusí. Jedná se ale o dlouhodobý problém v MŠ 

s komunikací a řízením lidí. Na minulém VZZO byla tato problematika dostatečně diskutována 

v rámci projednávání petice za odvolání ředitelky MŠ. Zastupitelstvo obce si od tohoto kroku 

slibuje lepší fungování, návaznost a spolupráce mezi oběma těmito subjekty. 

J.P.: zpochybnil toto sloučení a zdůraznil, že ředitelka ZŠ nemůže rozumět problematice v MŠ. 



Z.Š.: Tento bod jednání byl dostatečně dlouho vyvěšen na úřední desce a nikdo z občanů se 

nepřišel zeptat na důvody. 

J.Š.: vyjádřila pochybnost, proč by najednou mělo po sloučení vše fungovat 

M.K.: Problém s MŠ byl i za působení bývalého vedení na obecním úřadě. 

J.Š.: oznámila, že na obecní úřad nikdy žádná oficiální stížnost nepřišla. 

J.P.: Řekl, aby byla vyměněna pouze ředitelka v MŠ 

J.L.: Zdůraznil, že vyměnit ředitelku nelze a že jsme jedni posledních v kraji, kteří nemají 

sloučenou MŠ a ZŠ. 

P.J.: se zeptala, proč paní J.Š. nebyla na minulém zasedání, ale poslala pouze dopis. Stejně tak 

vyjádřila zklamání, že na toto minulé VZ nedorazila ani ředitelka MŠ, i přesto, že byla osobně 

pozvána starostou obce, jakožto zřizovatelem. 

V.J.: Již dlouhodobě sleduje to, že vázla komunikace a spolupráce mezi MŠ a ZŠ a věří, že tento 

krok tuto situaci zlepší. 

J.P.: Vyjádřil názor, že MŠ byla vždy lepší než ZŠ. 

Z.Š.: Objasnil občanům, že počátek problému vznikl v tom, že býalý starosta obce nevypsal 

výběrové řízení na ředitelku MŠ i přesto, že se o problémech již věděl. 

J.K.: Zdůraznil, že to není pravda, že by se vypsat výběrové řízení nestihlo a že na tento krok měl 

jakožto bývalý starosta právo. 

M.Č.: Poprosil všechny přítomné občany, aby uklidnily vášně a vyvarovali se jakýchkoliv sprostých 

výrazů, když již zaslechl výraz „svině“. Konstatoval, že o věci mají právo rozhodnout zastupitelé a 

není proto třeba vést vyostřenou debatu. 

J.P.: Uvedl, že nic takového neřekl a výhružně přistoupil k M.Č. s požadavkem omluvy. 

M.Č.: Uvedl, že v případě, pokud si to J.P. vztáhl na sebe a neřekl to, pak se mu omlouvá. 

 

Po této diskuzi a rozpravě nechal starosta Obce hlasovat o následujících bodech: 

 

Zastupitelstvo Obce Velichovky: 

a) schvaluje sloučení příspěvkové organizace Základní škola, Velichovky, okres Náchod, která 

vykonává činnost základní školy a školní družiny, s příspěvkovou organizací Mateřská škola, 

Velichovky, která vykonává činnost mateřské školy, školní jídelny a školní jídelny - výdejny, 

s účinností od 1. 1. 2020. 

PRO: 11 zastupitelů  PROTI: 2 zastupitelé (Sova, Karel)  Zdržel se: 0 zastupitelů 

 

b) určuje, že přejímající organizací je příspěvková organizace Základní škola, Velichovky, okres 

Náchod, na kterou dnem 1. 1. 2020 přecházejí veškerá práva a závazky sloučením zanikající 

příspěvkové organizace Mateřská škola, Velichovky. 

PRO: 11 zastupitelů  PROTI: 2 zastupitelé (Sova, Karel)  Zdržel se: 0 zastupitelů

  

 

c) schvaluje s účinností od 1. 1. 2020 změnu názvu příspěvkové organizace Základní škola, 

Velichovky, okres Náchod na: ,,Základní škola a Mateřská škola Velichovky, příspěvková 

organizace“ 

PRO: 11 zastupitelů  PROTI: 2 zastupitelé (Sova, Karel)  Zdržel se: 0 zastupitelů 

 



d) vydává a schvaluje s účinností od 1. 1. 2020 dodatek č. 2 zřizovací listiny příspěvkové organizace 
Základní škola, Velichovky, okres Náchod.   
PRO: 11 zastupitelů  PROTI: 0 zastupitelů  Zdržel se: 2 zastupitelé (Sova, Karel) 

 

 

 

10. Různé informace 

a) Digitalizace v obci: Předsedající informoval občany o tom, že v listopadu budou na obecním 

úřadě pracovníci katastrálního úřadu Náchod, kteří prováděli digitalizaci v Obci Velichovky. 

Bude možné nahlédnout do návrhu digitálních map a seznámit se s jejich obsahem. Termíny a 

další podrobnosti jsou uvedeny na úřední desce Obce Velichovky. 

b) Soutěž rozkvetlé Velichovky: Předsedající informoval přítomné občany o výsledku soutěže: 

,,Rozkvetlé Velichovky a Hustířany“. Výsledky této soutěže byly vyhlášeny při příležitosti dne 

seniorů. Bližší podrobnosti k těmto výsledkům pak budou uvedeny v dalším obecním 

zpravodaji. 

c) Rozpočet Obce pro rok 2020: Předsedající informoval občany o tom, že mohou zasílat své 

náměty a podněty na akce do rozpočtu pro rok 2020, který se bude schvalovat v prosinci na 

posledním veřejném zasedání zastupitelstva Obce. O termínu tohoto zasedání budou občané 

včas informováni. 

d) Omezení dodávky elektrického proudu: p. Šedivec informoval o tom, že ve dnech 29.-

30.10.2019 nepůjde v Obci Velichovky elektrický proud, a to od 7:30 – 17:00 a je nutné se 

podle tohoto zařídit. 

e) Skládka bioodpadu: p. Šedivec poprosil všechny občany o to, aby ukládali bioodpad na místní 

skládku tak, aby bylo možné, aby i další občané mohli bez problémů svůj bioodpad na skládku 

uložit.  

f) Nebezpečný odpad: p. Šedivec informoval občany o tom, že v sobotu 2.11.2019 proběhne 

v Obci Velichovky sběr nebezpečného a neskladného odpadu. Bližší informaci obdrží občané 

ještě formou velichovského zpravodaje a prostřednictvím sms rozhlasu. 

 

11. Diskuze 

J.P.– Vyjádřila pochybnosti o tom, že Hustířany jsou uklizeny tak, jako Velichovky a zdali by 

z tohoto důvodu nebylo vhodné přijmout dalšího člověka k obci do technických služeb. Rovněž 

zdůraznila, že je plný kontejner na větve. Odpověď: Obě obce se uklízí stejnoměrně, ne vždy to 

však jde úplně stejně, a to hlavně z důvodu počasí, vybírání dovolených atd. Obec chce od nového 

roku přijmout novou pracovní sílu do technických služeb. Kontejner bude odvezen. 

J.Š. –se zeptala, jak to vypadá aktuálně s cyklostezkou z Velichovek do Jaroměře. Odpověď.: 

V tomto projektu není zatím nic nového, neboť původní zamýšlenou variantu zhatil nadjezd 

dálnice před Jaroměří. Bude konzultováno a řešeno dále v rámci mikroregionu Hustířanka. 

J.Š.– se zeptala, jak to vypadá se složenkami za vodné a stočné. Odpověď.: Budou vystaveny a 

zaslány občanům co nejdříve. 

J.P. – vyjádřil přání vysázet do příkopů a obecních cest nové stromy pro zachování krajiny. Správu 

silnic ani Obec nezajímá příroda. Odpověď.: Stromy v příkopech u cesty jsou v majetku SÚS a tím i 

jejich údržba. Sázet stromy na obecních cestách nelze bez souhlasu všech majitelů sousedních 

pozemků. Vysázet lze pouze keře, a to bez povolení majitelů sousedních pozemků. 

Z.Š. – informoval občany o tom, že ve spolupráci s p. Havrdou dojde na lokalitě ,,Bůhdal“ 

k výsadbě stromové aleje v počtu 21 stromů. 



J.T. – V květnu došlo k vysázení 100 stromů v obecním lese u čističky. Nyní se plánuje ještě 

výsadba dalších 200 stromů. Rovněž pak proběhla akce ,,Ukliďme Česko“ do které se zapojili i 

občané Velichovek. 

E.R. – Vyjádřila názor, zdali odsouhlasené sloučení ZŠ a MŠ nebude mít vliv na provoz MŠ, neboť 

již teď je provoz v MŠ narušen příchodem nových učitelek. Odpověď.: není důvod čekat další rok, 

neboť sloučení je možné provést pouze vždy od nového kalendářního roku. Jednoduché to určitě 

nebude, ale uděláme maximum proto, aby se to vše bez problémů zvládlo. 

V.M. – Vyjádřil se k příspěvkům paní J.Š. závěrem, aby nechala MŠ a ZŠ plynout. Stejně tak měla 

obavy o fungování úřadu po volbách a vše již rok funguje. 

J.Š.– se zeptala, proč nebyl odeslán místní ZŠ a MŠ příspěvek na provoz za druhé pololetí. 

Odpověď.: Tuto informaci starosta obce prověří, neboť je pro něj nová. 

M.M. – Vyjádřila se záporně k chování některých občanů na tomto veřejném zasedání a vyjádřila 

obdiv, že předsedající tuto schůzi ještě neukončil. 

H.P. – se vyjádřila ke sloučení ZŠ a MŠ. Ze začátku byla proti tomuto sloučení, ale postupem času 

a na základě skutečností, které se postupně objevovali je připravena toto sloučení zvládnout tak, 

aby vše fungovalo co nejlepším možným způsobem a aby spolupráce mezi oběma subjekty 

fungovala co nejlépe. Navíc jsme jedni z posledních v celém našem kraji, kteří nejsou sloučeni. 

K.H.–se zeptal, zdali není nějaký problém s osvětlením v obcích, neboť v Hustířanech se svítilo a 

ve Velichovkách již byla tma. Dále se zeptal, zdali mají problém s vodou i okolní obce. Odpověď.: 

Čidla reagují na stmívání někdy rozdílně, a to podle svého umístění. Bude to samozřejmě 

prověřeno. Ohledně kvality vody si stěžují i okolní obce, a to např.: Litíč, nebo Habřina. 

J.P. – Dotázal se, zdali se dočká po 20ti letech cca 30ti metru chodníku od provozovny na náves. 

Odpověď.: Bude konzultováno s projekční kanceláří při zadání dalších chystaných projektů v obci. 

 

12. Zpráva návrhové komise o přijatých usneseních 

Viz. příloha 

 

13. Závěr 

Předsedající poděkoval všem přítomným zastupitelům i hostům za hojnou účast na dnešním 

VZZO a ve 20:30 toto veřejné zasedání Obce Velichovky ukončil. 

 

Ve Velichovkách dne 24.10.2019 

 

Zapsala:  Monika Novotná ……………………………………………………… 

 

Ověřovatelé zápisu: Jana Tulaková  ……………………………………………………… 

 

   Zdeněk Šedivec ……………………………………………………… 

 

Starosta obce:  Jiří Lebedinský  ……………………………………………………… 

 


